
 

 فرونشست در فارس
 به ۵۰ سانتی متر رسید

خ فرونشست سالانه در نقاط مختلف فارس 30 الی  نر
50 سانتی متر است. یک فعال محیط زیست با بیان اینکه 
فرونشست در نقاط مختلف استان در حال اتفاق افتادن 
است، می گوید: متاسفانه سازمان زمین شناسی هشدار 
خ  داده است که فارس در معرض فروپاشی قرار دارد و نر
فرونشست سالانه در نقاط مختلف این استان تجربه 
30 الی 50 سآنتی متری را داشته است.  محمد درویش با 
خ ثبت شده فرونشست در ایران و  بیان اینکه بالاترین نر
جهان به استان فارس تعلق دارد، ادامه می دهد: بی شک 
وضعیت فرونشست در فارس به هیچ وجه قابل دفاع 
گرفتن بحران  نیست؛ احساسی مبنی بر درک و جدی 
فرونشست در برخی مدیران استان دیده نمی شود و 
فکری برای نجات این معضل انجام نمی شود.  این فعال 
محیط زیست، ادامه می دهد: استان فارس باید به سمت 
توریسم سلامت، گردشگری حوزه های تاریخی، فرهنگی و 
حمایت از کسب و کارهای سبز حرکت کند.  او در گفت وگو 
با ایلنا با بیان اینکه استان فارس جهت درآمدزایی و 
ایجاد اشتغال نباید به سمت صنایع و انرژی های آب 
بر و کشاورزی های ناپایدار حرکت کند و تصریح می کند: 
فارس از محل صادرات محصولات کشاورزی نمی تواند 
به پایداری مناسبی در حوزه آب دست پیدا کند و در واقع 
حرکت به سمت صادرات محصولات کشاورزی در فارس 

نوعی خودزنی به شمار می رود. 

دیپلماسی و »صمت« در یک راستا
کم بر کشور  ادامه از صفحه اول/ با توجه به شرایط حا
توسعه صادرات غیرنفتی نه تنها به عنوان یک فرصت، بلکه 
عنوان یک ضرورت برای تامین منابع ارزی کشور و حفظ 
اشتغال در بنگاه های تولیدی بایستی برای توسعه اقتصادی 
از سوی متولیان امر دنبال شود. در شرایط موجود و با توجه 
به تنگناهای پیش رو، هر دو نامزد از توانمندی های شخصی 
و حرفه ای قابل توجهی برخوردارند که می تواند در صورت 
کسب رای اعتماد نمایندگان مجلس به موفقیت آن ها در 
کم بر کشور کمک کرده و  نقش های پیشنهادی و شرایط حا
منجر به ایجاد یک تیم اقتصادی و دیپلماتیک هماهنگ و 
کارآمد برای توسعه شود که یقینا به نفع کشور است. عراقچی 
به عنوان یک دیپلمات باتجربه، به نقش روابط بین المللی 
در توسعه اقتصادی واقف است. او معتقد است که کشورها 
در دنیای امروز همانند مشتریانی هستند که باید نیازها و 
انتظارات آن ها با حفظ اصول در همکاری های اقتصادی و 
سیاسی مورد توجه قرار گیرد. به همین دلیل، عراقچی بر این 
باور است که دیپلماسی اقتصادی باید بر اساس ایجاد روابط 
برد- برد و جلب رضایت طرف ها باشد تا ایران بتواند به عنوان 
یک شریک قابل اعتماد و پایدار در بازارهای جهانی شناخته 
شود. آقای اتابک نیز به عنوان یک مدیر صنعتی بر این باور 
است که موفقیت هر کسب وکار و صنعت متاثر از توسعه مبتنی 
بر صادرات و اثر بخشی دیپلماسی بر این حوزه است اتابک 
نیز معتقد است که برای دستیابی به رشد پایدار در صنایع 
مختلف، باید به خواسته های مشتریان داخلی و خارجی توجه 
کرد و با ایجاد ارزش افزوده برای آن ها، رقابت پذیری صنایع 
کشور را افزایش داد. با توجه به تحولات شگرف و شتاب آلود 
، تکنولوژِی،  جهان و تغییرات پیاپی در همه جوانب، کار
منابع، روابط و... این همپوشانی دیدگاه ها با رای آوری بالای 
آنان در مجلس شورای اسلامی می تواند زمینه ساز همکاری 
نزدیک میان وزارت امور خارجه و وزارت صنعت، معدن و 
تجارت باشد. ترکیب سیاست های دیپلماتیک با رویکردهای 
مشتری مدارانه در صنعت و تجارت می تواند منجر به ایجاد 
روابط پایدار و سودآور با شرکای تجاری و افزایش رضایت 

مشتریان در بازارهای داخلی و بین المللی شود. 

حقوق بازنشستگی
بازنشسته تامین اجتماعی هستم حقوق های ما زیر 10 
میلیون است و مشکلات زیادی در مورد درمان برایمان به 
وجود آمده است و همسان سازی حقوق هم انجام نشده 
است. سهام عدالت هم به من تعلق نگرفته است از مسئولان 
و دولت محترم آقای پزشکیان درخواست داریم که به این 

موضوع رسیدگی کنند و به داد بازنشستگان برسند. 
مفاخری از تهران 

سگ های ولگرد
پرسه آزادانه سگ های ولگرد در پارک های تهران به شدت 
نگران کننده است، این موضوع موجب سلب آسایش و ایجاد 
کنان شده است. در حال حاضر با  ترس و وحشت میان سا
بازگشایی مدارس و رفتن دانش آموزان به مدرسه این موضوع 
نگرانی خانواده ها را بیشتر کرده است از مسئولان درخواست 

رسیدگی و جمع آوری سگ های ولگرد را داریم. 
یک شهروند از تهران

آسفالت روستا
کوچه های روستای سیاه اسطلخ لولمان در صومعه سرا 
کی است و در زمان بارندگی و در زمانی که بچه ها  همه خا
به مدرسه می روند مشکلات فراوانی را برای خانواده ها و 
دانش آموزان ایجاد می کند از مسئولان درخواست داریم که 
نسبت به آسفالت کوچه های روستا اقدامات لازم را انجام 

دهند. 
جمعی از اهالی روستا

آرمان ملی: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از آن 
وزارتخانه هایی است که مسئولان تازه نشسته آن ها بر صندلی 
وزارت باید خود را آماده پذیرش انواع و اقسام کم و کاستی ها 
هم در حوزه درمان و نقایص آن از جمله تجهیزات درمانی و 
کمبود و نبود دارو و درمان، هم نقایص حقوق و درآمد و مزایای 
کادر درمان و اعتراض های پی در پی آن ها و هم گرانی درمان 
که با توجه به خوش آمدن برنامه های وزیر  کنند  در ایران 
پیشنهادی، محمدرضا ظفرقندی به مزاج نمایندگان مجلس 
و نیز کمیسیون بهداشت آن، این شخص مورد نظر خود او باید 
باشد؛ کسی که هم پزشک و هم سیاستمدار است و از 3 اسفند 
13۹۷ تا 10 مهر 1۴00 در اوج همه گیری کووید 1۹ رئیس سازمان 
نظام پزشکی ایران بود. در این گزارش علاوه بر نگاهی به برخی 
برنامه های وزیر جدید پیشنهادی، سری هم به گوشه و کنار 
شهرهای ایران می زنیم تا شاهد تجمع بخشی از کادر درمان 
باشیم؛ نظرات معاون وزارت بهداشت و درمان فعلی که چند روز 
بیشتر از مسئولیت کاری اش باقی نمانده را از نظر می گذرانیم 
که حالا دیگر در روزهای آخر عمر وزارتخانه های دولت سیزدهم 
سخنی کوتاه در خصوص چالش های حوزه درمان و بهداشت 
گفته برخی از چالش های حوزه پرستاری نیاز به مداخله سران 

قوا دارد. 
   کارنامه مورد تأیید است

وزیر پیشنهادی بهداشت دولت چهاردهم در شهر تهران 
متولد و بزرگ شده محله سرچشمه است. دوران ابتدایی 
تا دبیرستان را در مدرسه علوی به آموختن پرداخت و در 
غ التحصیل شد. پس از آن به  سال تحصیلی 135۴- 1355 فار
دبیرستان مفید رفت تا به امر معلمی بپردازد. وی همزمان با 
معلمی در سال 1355 در رشته پزشکی دانشگاه تهران قبول 
کمک به  و ادامه تحصیل داد. محمدرضا ظفرقندی برای 
مجروحان جنگ به عنوان جراح داوطلب به جبهه اعزام شد. 
پس از بازگشت از جنگ و اتمام دوره دستیاری جراحی در 
دانشگاه علوم پزشکی تهران در سال 13۶۸ به درجه استادیاری 
نائل و سپس در سال 13۷0 دوره فلوشیپ جراحی عروق و تروما 
را در دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی آغاز کرد، رشته ای 
که ثمره آن راه اندازی بخش جراحی عروق در سال 13۷۴ در 
دانشگاه علوم پزشکی تهران شد. ظفرقندی در سال 13۷۴، 
موفق به راه اندازی مرکز تحقیقات تروما در بیمارستان سینا 

شد و در سال 13۸3 به درجه استاد تمامی دانشگاه نائل شد. 
اما ظفرقندی، وزیر پیشنهادی بهداشت در مجلس به 
کمیسیون  سخنگوی  و  پرداخت  خود  برنامه های  توضیح 
بهداشت مجلس، گفته کارنامه و برنامه های ظفرقندی مورد 
تأیید کمیسیون بهداشت مجلس است و اینکه دغدغه دکتر 
ظفرقندی عدالت محور بر پایه توسعه بهداشت درمان در تمام 
کشور است.  سلمان اسحاقی در گفت وگویی که با ایرنا داشته 
درباره وزیر پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفته: 
در جلساتی که دکتر ظفرقندی در کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس حاضر شد، وی سوابق، برنامه ها و اهداف مدنظر خود 
را برای این وزارتخانه برشمرد و به سوالات اعضای کمیسیون 
بهداشت مجلس پاسخ داد. او توضیح داده که کارنامه وزیر 
پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در کمیسیون 
ح مباحث تخصصی و  گانه با طر بهداشت و کمیته های ۲3 
حضور صاحبنظران بررسی شد. همچنین در بررسی های انجام 
شده مشخص شد که برنامه های وزیر پیشنهادی بهداشت 
کلی نظام و  و درمان با برنامه هفتم توسعه، سیاست های 
اسناد بالادستی مطابق است و مورد تأیید اعضای کمیسیون 

بهداشت مجلس قرار گرفت. 
نماینده مردم قائنات در مجلس افزوده است که با توجه به 
۲ دهه حضور دکتر پزشکیان در کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس در دوران نمایندگی و شناختی که ایشان از مسائل کلان 
کشور در این حوزه دارند، دغدغه های این حوزه را به خوبی 

می شناسند و شایستگی وزیر پیشنهادی بهداشت مورد تایید 
ریاست جمهور است. 

   سران قوا مداخله کنند
با این اوصاف به نظر ظفرقندی باید خود را آماده مواجهه 
که تنها در یک  کند. مشکلاتی  با حجم انبوهی از مشکلات 
نیازمند  فعلی  بهداشت  وزارت  گفته خود معاون  به  حوزه 
ورود سران قواست.  عباس عبادی، معاون پرستاری وزارت 
که در حوزه پرستاری با  گفته: واقعیت این است  بهداشت 
چالش های جدی روبه رو هستیم که در مرز نقطه جوش و 
گر مجموعه دولت و سایر قوا یعنی قوه مقننه و  بحران است. ا
قوه قضائیه دست به دست هم ندهند، می تواند یک مشکل 
عمومی و اجتماعی ایجاد کند. برخی از این چالش های این 
حوزه نیاز به مداخله سران قوا دارد که بتوانند تصمیم سریع 
و عاجل بگیرند و امیدوارم این موضوع به سرعت اتفاق بیفتد 
تا مردم آسیب نبینند.  او در پاسخ به این سوال که آیا پرداخت 
مطالبات پرستاران شروع شده است، گفت: بر اساس گزارش 
معاونت توسعه وزارت بهداشت مقداری مبالغ به دانشگاه های 
علوم پزشکی اختصاص داده اند و برخی دانشگاه ها، شروع به 
پرداخت مطالبات پرستاران کرده اند، اما شمولیت آن همه 
بخش ها را فرا نگرفته است. امیدواریم طی روزهای آینده همه 
دانشگاه ها بر اساس منابعی که به آن ها تخصیص داده شده 
و یا تخصیص داده خواهد شد، پرداخت مطالبات پرستاران 
را شروع کنند.  معاون پرستاری وزارت بهداشت با بیان این 
مطلب که عقب ماندگی پرداختی مزمن از گذشته داریم، افزوده 
که در خصوص پرداخت  کارانه ها دو موضوع وجود دارد؛ نخست 
پرداخت به موقع  کارانه ها که در حال حاضر مسئله مهم این 
است و یک عقب ماندگی پرداختی مزمن از گذشته داریم. 
میانگین پرداخت کارانه ها مربوط به آذر ماه سال گذشته است 

یعنی بیش از ۸ ماه عقب ماندگی در پرداخت وجود دارد. 
به  مربوط  پرداخت  تاخیر  از  بخشی  عبادی  گفته  به 
بدهی سازمان های بیمه گر به دانشگاه های علوم پزشکی و 
بیمارستان هاست. شاید اصلی ترین علت تاخیر پرداختی این 
موضوع است. در موارد بسیار نادری نیز ممکن است علت 
که برخی از  تاخیر در پرداخت ها جابه جایی منابعی است 
دانشگاه های علوم پزشکی انجام می دهند، هرچند با این موارد 

محدود برخورد صورت گرفته است. 
به گفته این مقام مسئول، برای تعرفه پرستاری، ردیف بودجه 
مجزا در نظر گرفته شود. معاون پرستاری وزارت بهداشت یکی 
از پیشنهادهای در نظر گرفته شده برای جلوگیری از این امر 
را چنین عنوان کرده که مشابه ردیفی که برای دارو تجهیزات 

داریم، برای تعرفه پرستاری نیز ردیف بودجه مجزا درنظر گرفته 
شود. این جزئی از پیشنهادهایی است که در مراجع بالاتر از 
همان ابتدا می تواند، سازمان برنامه و بودجه باشد و یا حتی 
که وقتی می خواهند بدهی شان را به  سازمان های بیمه گر 
دانشگاه ها پرداخت کنند، همین طور که یک حساب جدا 
برای حوزه دارو و تجهیزات داریم، حساب تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری نیز جدا باشد یا اصطلاحا نشان دار باشد. به طوری 
که دقیقا مشخص شود این پول مربوط به چه کسانی است و 

چگونگی توزیع آن هم در دستورالعمل ها آمده باشد. 
او افزوده: بخش دیگر نیز مربوط به مبالغ تعرفه پرستاری 
است. مسئله مهم این است که چون صندوق تعرفه پرستاری 
گر از مدل باز توزیع هم استفاده کنیم ممکن   کوچک است حتی ا
است، میانگین پرداختی پرستاران تغییر نکند. یعنی ممکن 
است در یک بخش تقویت شود، اما برای تقویت یک بخش 
از بخش دیگری تعدیل انجام دهیم. موضوع این است که 
شورای عالی بیمه و سازمان های بیمه گر با افزایش ضرایب ریالی 
و ارزش نسبی خدمات پرستاری بر اساس پیشنهادهایی که 
معاونت پرستاری و سازمان نظام پرستاری دارند، باید موافقت 
کنند، اما این فرآیند متاسفانه گاهی با مقاومت مواجه می شود 

و کند است. 
   تجمع ها ادامه دارد

در نهایت به بخشی از ادامه اعتراض پرستاران به عنوان نمونه 
از مشکلات کادر درمان در ایران، اشاره می کنیم و اینکه نیروهای 

فوریت ها به شرایط کار معترض شدند. 
ایلنا از اعتراض پرستاران در روز )30 مرداد( در بیمارستان های 
مختلف مشهد خبر داد و نوشت که باید صدای ما شنیده شود؛ 
خواسته های ما منطبق بر قانون و حداقلی ست و بایستی 

برآورده شود. 
در ادامه این خبر آمده که در عین حال، از عصر دو روز گذشته 
تعدادی از پرستاران فوریت های پیش بیمارستانی دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد نیز به اعتراض پرستاران پیوسته اند؛ این 
نیروها در بیانیه ای در ارتباط با مطالبات خود به مواردی از 
جمله اجرای صحیح قانون تعرفه گذاری برای پرستاران پیش 
بیمارستانی با ثبت اقدامات به نام خودشان، افزایش پایه 
حقوقی به نسبت خط فقر و تورم سالیانه با افزایش ضریب 
ابلاغ فوری  و  کارگزینی  ج دراحکام  و در فوق العاده خاص 
افزایش امتیاز سختی شرایط کار از 1500 به 3000 امتیاز و اجرای 
، اشاره کردند. گفتنی   کامل قانون مشاغل سخت و زیان آور
است اعتراض پرستاران از دو هفته پیش آغاز شده است و در 

شهرهای مختلف کشور ادامه دارد. 

9اجتماعی سال هفتم
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یادداشـــــت

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

گزارش »آرمان ملی« از مشکلات بهداشت و درمان تا کارنامه وزیر پیشنهادی؛ 

بهداشتازپسمشکلاتبرمیآید؟ اینوزیر
   معاون پرستاری وزارت بهداشت: برخی از چالش های حوزه پرستاری نیاز به مداخله سران قوا دارد

آخرین وضعیت پشه آئدس 
گیر وزارت  رئیس مرکز مدیریت بیماری های وا
بهداشت با ابراز نگرانی نسبت به فعالیت بیشتر 
پشه آئدس با خنک تر شدن هوا، گفت: در حال 
، پشه آلوده تنها در یک نقطه از کشور  حاضر
حضور دارد و انتقال محلی فقط در این نقطه 
صورت می گیرد.  شهنام عرشی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره آخرین وضعیت انتقال محلی »تب 
، پشه آلوده در  گفت: در حال حاضر دنگی« 
یک نقطه از کشور حضور دارد و انتقال محلی 
در این نقطه صورت می گیرد. پیش از این، 
حضور پشه آلوده در ۲ نقطه کشور یعنی »بندر 
لنگه« در استان هرمزگان و شهرستان »چابهار« 
گزارش شد؛ در نتیجه، انتقال محلی در این 
گزارش ها بیانگر  ۲ نقطه به ثبت رسیده بود. 
این است که مورد ابتلای محلی در بندر لنگه 
برای مدتی گزارش نشده است.  وی ادامه داد: 
 » ، پشه آلوده در شهر »چابهار در حال حاضر
و  دارد  حضور  سیستان وبلوچستان  استان 
گرچه پشه آلوده  سبب انتقال محلی می شود. ا
در یک نقطه کشور حضور دارد اما نسبت به 
افزایش فعالیت پشه با خنک تر شدن هوا به 
ویژه در شهر چابهار احساس نگرانی می کنیم.  
گیر وزارت  رئیس مرکز مدیریت بیماری های وا
بهداشت درباره وضعیت انتقال محلی تب دنگی 
گر پشه آلوده در هر منطقه ای  خاطرنشان کرد: ا
حضور داشته باشد امکان انتقال محلی تب 
دنگی در آن منطقه وجود دارد. نکته مهم و 
اساسی این است که امکان انتقال بیماری تب 
دنگی در مناطق حضور پشه آلوده وجود دارد و 

انتقال بیماری هیچ گاه منتقی نمی شود. 

ک  دسترسی 18۰هزار مشاور املا
به سامانه کاتب 

کشور  ک  رئیس سازمان ثبت اسناد و املا
ک  گفت: امروز دسترسی 1۸0 هزار مشاور املا
رسمی از سراسر کشور به سامانه کاتب فراهم 
شده و بیش از ۷ هزار از این افراد در بستر 
این سامانه فعالیت می کنند.  حسن بابایی 
در همایش تبیین قانون الزام به ثبت رسمی 
معاملات اموال غیرمنقول، اظهار کرد: این قانون 
دارای 15 ماده، 1۴ تبصره، 1۴ آیین نامه، ۲۹ تفسیر 
و ظرافت های بسیار زیاد است. اجرای این قانون 
نیازمند همکاری بین دستگاه ها است. قریب 
به 15 دستگاه و وزارتخانه در اجرای این قانون 
باید کمک حال سازمان ثبت باشند.  رئیس 
ک کشور گفت: کمتر  سازمان ثبت اسناد و املا
از دوماه از لازم الاجرا شدن قانون الزام به ثبت 
رسمی معاملات می گذرد و امروز با وجود راهبری 
مسئولان قوه قضائیه شاهد اجرایی شدن این 

قانون هستیم.   

 مجوز ساخت باغ وحش 
در چیتگر صادر نخواهد شد

مدیر کل دفتر حفاظت و مدیریت حیات 
وحش سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
هیچ مجوز برای احداث باغ وحش در منطقه 
چیتگر صادر نکردیم و نخواهیم کرد.  چندی 
پیش قاسم محمدی - مدیر باغ وحش ارم – 
نسبت به راه اندازی یک مرکز حیات وحش در 
نزدیکی باغ وحش ارم ابراز نگرانی کرده و گفته 
بود: بخش خصوصی با پیگیری شهرداری تهران 
در تلاش است مرکز نگهداری حیات وحش را در 
منطقه چیتگر راه اندازی کند این در حالیست 
که بر اساس استانداردهای موجود دست کم ۴0 
کیلومتر بین دو مرکز نگهداری از حیات وحش 
باید فاصله وجود داشته باشد.  غلامرضا ابدالی- 
مدیر کل دفتر حفاظت و مدیریت حیات وحش 
سازمان حفاظت محیط زیست – در گفت وگو 
کید بر عدم صدور مجوز برای  با ایسنا ضمن تا
ساخت یک باغ وحش در چیتگر درباره تعیین 
فاصله بین دو باغ وحش اظهار کرد: سازمان 
دامپزشکی فاصله بین آن ها را طبق ضوابط و 
قوانین خود تعیین می کند و ما بر این اساس 
عمل می کنیم.  وی درباره دستورالعمل صدور 
مجوز برای باغ وحش ها گفت: دستورالعمل لازم 
را به منظور صدور مجوز باغ وحش ها داریم که 
مربوط به سال ۹۹ است. متقاضیان صدور مجوز 
کز نگهداری از حیات وحش  برای باغ وحش و مرا
باید روال قانونی را طی کنند و پس از بررسی 
کارشناسان، طبق دستورالعمل  درباره صدور 

مجوز تصمیم گیری می شود. 

نرخ جدید جریمه های رانندگی
توقف وسیله نقلیه عمومی حمل مسافر و 
ج از ایستگاه های تعیین شده، جزو  بار در خار
تخلفات راهنمایی و رانندگی محسوب شده و 

برابر مقررات ۹0 هزار تومان جریمه در پی دارد. 
از تاریخ ۲3 تیرماه و پس از سال ها، مبالغ جرائم 
رانندگی با موافقت دولت وقت و ابلاغ سرپرست 
وقت ریاست جمهوری افزایش پیدا کرد تا به 
خ های جدید هم موجب  گفته کارشناسان نر
افزایش نظم ترافیکی شده و هم با خاصیت 
بازدارندگی از وقوع حوادث رانندگی و تصادفات 
پیشگیری کند.  یکی از تخلفات رانندگی که هم 
نظم ترافیکی را مختل کرده و هم می تواند موجب 
تصادفات مرتبط با عابران پیاده شود، »توقف 
وسیله نقلیه عمومی حمل مسافر و بار در خارج 
از ایستگاه های تعیین شده« است. موضوعی که 
قانونگذار نیز برای آن جریمه در نظر گرفته و مبلغ 
کز استان ها، جاده های بین  آن در کلانشهرها، مرا
شهری و مناطق آزاد تجاری - صنعتی ۹0 هزار 

تومان پیش بینی شده است. 

کمیته بهداشت و درمان اربعین  دبیر 
استان سیستان و بلوچستان گفت: با نظارت 
تیم های  شبانه روزی  تلاش های  و  دائم 
کنون هیچ  بیماریابی حوزه بهداشت، تا
موردی از ورود بیمار و زائر مبتلا به آبله 
میمونی از طریق مرزهای جنوب شرقی 
گزارش نشده است.  به گزارش تسنیم، علی 
عبدالرزاق نژاد اظهار داشت: با نظارت دائم 
و تلاش های شبانه روزی تیم های بیماریابی 
کنون هیچ موردی از ورود  حوزه بهداشت، تا
بیمار و زائر مبتلا به آبله میمونی از طریق 

مرزهای جنوب شرقی گزارش نشده است. 
وی افزود: از روز گذشته نیز برخی اخبار 
به  کستانی مبتلا  پا زائران  ورود  بر  مبنی 
مجازی  فضای  در  میمونی  آبله  ویروس 
که صحت نداشته و تنها سه  منتشر شد 
نفر مشکوک به این بیماری بوده اند که در 
ورودی مرز توسط همکاران ما شناسایی و 
اجازه تردد به داخل کشور به آنها داده نشد. 
کمیته بهداشت و درمان اربعین  دبیر 
استان سیستان و بلوچستان ادامه داد: 
آنها  از همراهان  برخی  و  نفر  این سه  از 
تست های لازم گرفته و در آزمایشگاه مرجع 
سلامت آزمایش های لازم انجام و سپس 
توسط متخصصین عفونی نیز مورد ارزیابی 
گفته عبدالرزاق  گرفت.  به  و بررسی قرار 
و  علمی  دقیق  بررسی های  از  پس  نژاد، 
آزمایشگاهی خوشبختانه ابتلای این زوار به 
آبله میمونی مورد تایید قرار نگرفت و جای 

نگرانی وجود ندارد. 

به  را  اطمینان  این  کرد:  کید  تا وی 
شهروندان هم استانی و مردم عزیز ایران 
اسلامی می دهیم که سربازان سفیدپوش 
و همیشه بیدار نظام سلامت در استان 
سیستان وبلوچستان همواره هوشیار و 
آماده هستند و در بحث سلامت عمومی 

جامعه هیچ مماشاتی نخواهند داشت. 
دبیر کمیته بهداشت و درمان اربعین 
استان سیستان و بلوچستان با اشاره به 
کستان همجوار  اینکه این استان با کشور پا
است که علاوه بر طول سال، در ایام اربعین 
پذیرای خیل عظیم زائرانی است که از طریق 
سیستان وبلوچستان به عمق کشور سفر 
کرده و عازم عتبات عالیات می شوند تصریح 
کرد: با توجه به ورود تعداد قابل توجهی زائر 
و مسافر از این کشور که به لحاظ بهداشت 
و درمان دارای مخاطرات جدی است 
نقش نظام سلامت استان بسیار پررنگ 
است چرا که در صورت ورود حتی یک نفر 
مسری  بیماری های  و  ویروس  علائم  با 
می تواند خطرات جدی برای شهروندان 
کشور را به همراه داشته باشد.  وی  کل 
کید کرد: به رغم تمامی این حساسیت ها  تا
خوشبختانه باید اعلام کرد که کادر درمان 
در استان سیستان و بلوچستان همواره یک 
گام جلوتر بوده و در تمامی ساعات بیدار 
کشور را حفظ  ، سنگر سلامت  و هوشیار
کرده و تحت هیچ شرایطی اجازه ورود افراد 
مشکوک به بیماری های مسری به کشور را 

نخواهند داد. 

رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا 
جزئیات کسری خدمت سربازی را اعلام 
کرد. سردار تقی مهری، رئیس سازمان 
وظیفه عمومی فراجا در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا درباره موارد کسری خدمت در حین 
گفت: براساس قانون،  خدمت سربازی 
مدت خدمت سربازی ۲۴ ماه است که این 
۲۴ ماه تبدیل به ۲1 ماه خدمت شده است 
که بنا به پیشنهاد ستاد کل نیروهای مسلح 
در موارد خاص این مدت زمان را می توانند 
کم یا زیاد کنند. البته ستاد کل نیروهای 
مناطق  در  نیز  را  خدمت  نوع  مسلح 
ادامه  کرده است.  وی  مختلف تعریف 
داد: براساس تعریف ستاد کل نیروهای 
مسلح از نوع خدمت سربازان در مناطق 
مختلف، افرادی که در شهر خودشان تا 
۲00 کیلومتر شعاع محل سکونت شان که 
بومی تلقی می شوند، خدمت می کنند، 
باید ۲1 ماه خدمت کنند. بیش از این میزان 
مسافت، سرباز غیربومی محسوب می شود 
که باید 1۸ ماه خدمت کند.  رئیس سازمان 
وظیفه عمومی فراجا تصریح کرد: افرادی 
که در مناطق مرزی خدمت می کنند، مدت 
زمان خدمت شان 15 ماه است و افرادی 
که در مناطق سخت یا عملیاتی خدمت 
می کنند، مدت حضور خدمت شان 1۴ ماه 
است. همچنین افرادی که از کسر خدمت 
استفاده می کنند در گذشته به ازای هر 
فرزند 3 ماه بود، اما از سال گذشته با تدبیر 
ابلاغی از سوی ستاد کل نیروهای مسلح 

برای فرزند اول، 3 ماه، فرزند دوم ۴ ماه و 
فرزند سوم 5 ماه، همچنین ۲ ماه نیز برای 
تاهل سربازان کسر خدمت در نظر گرفته 

شده است. 
سردار مهری خاطرنشان کرد: بنابراین 
برای موارد متعددی کسر خدمت در نظر 
که  افرادی  همچنین  شده است.  گرفته 
از نظر علم و فناوری نخبه هستند، صرفا 
فقط ۴ ماه آموزش نظامی می بینند و بعد 
از آن هم برای ادامه پروژه و طرح تحقیقاتی 
برای  محدودیتی  هیچ  می کنند.  اقدام 
این افراد وجود ندارد و می توانند هم در 
ادارات و هم در یگان های نظامی پروژه 
تحقیقاتی خود را ارائه دهند و بعد از اتمام 
طرح تحقیقاتی شان برای آن ها کارت پایان 

خدمت صادر می شود. 
که  نیز  دیگری  عده  داد:  ادامه  وی 
می خواهند قبل از خدمت سربازی کسری 
خدمت بگیرند، می توانند ۶ ماه قبل از 
برای  که  پروژه هایی  سربازی،  خدمت 
آن ها در نیروهای مسلح تعریف می شود 
را پذیرفته و از یک ماه تا ۲1 ماه کسری 
رئیس سازمان  کنند.   خدمت دریافت 
وظیفه عمومی فراجا درباره قانون سرباز 
قهرمان گفت: براساس این قانون، تمامی 
افرادی که در همه رشته های ورزشی موفق 
به کسب مقام اول تا سوم شوند، با مکاتبه 
با وزارت ورزش و جوانان برای این افراد 
کارت موارد خاص صادر شده و می توانند از 

قانون سرباز قهرمان استفاده کنند.  

کمیته بهداشت ستاد اربعین سیستان و بلوچستان: 

ورود زائران مبتلا به »آبله میمونی« به ایران صحت ندارد؟
رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا اعلام کرد: 

تشریح جزئیات کسری خدمت سربازی


